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Vážení spoluobčané,  

 

zastupitelstvo má za sebou první rok od voleb. V tomto 

období jsme pokračovali na věcech, které byly 
rozpracovány s předešlým zastupitelstvem, no a také už 

se realizovaly akce, jež navrhlo nové zastupitelstvo. 

       V jarních měsících byl na dolním hřišti položen 
živičný povrch (koberec) na cestu v hodnotě 125 tisíc 

korun.                                                                  

       U dolní zastávky jsme upravili pozemek pro 

kontejnery na tříděný odpad. V měsíci dubnu jsme opět 
pokračovali v opravě opěrných zídek podél silnice třetí 

třídy. Konkrétně šlo o úsek v blízkosti nemovitosti č. p. 

5. Cena opravy činila 828 tisíc korun. Na tuto 
rekonstrukci jsme navázali opravou chodníku v měsíci 

říjnu. Za opravu chodníku obec zaplatila 383 tisíc 

korun. 
       Největší akcí, kterou jsme v letošním roce 

realizovali, byla oprava obecního sálu a sociálního 

zařízení v budově č. p. 3. (Hospoda U Zemské osy). 

Sociálky byly kompletně vybourány, byly instalovány 
rozvody vody, odpadové potrubí a elektroinstalace. 

Záchody jsou nově obloženy a vybaveny novým 

zařízením. 
       Druhou etapou oprav byla rekonstrukce sálu a 

jeviště, které byly vybourány, byly vytrhány podlahy a 

na jevišti trámy. Ze sálu byla vyvezena zemina do 
hloubky cca 40 cm, abychom na sále docílili izolace a 

zateplení. Vzhledem k tomu, že budova již pamatuje 

více než sto let, využili jsme k zateplení a izolaci 

keramické sklo, které zaručuje kvalitní tepelnou izolaci 
a zároveň asanuje vzlínání vlhkosti. Na tuto izolaci je  

 

položen betonový potěr. Finálním povrchem na sále je 

palubková podlaha z borových desek. Pódium je 

postaveno z nových trámů a na ně je položena podlaha 
z OSB desek a finální povrch je z vinylových panelů. 

Na sále i na pódiu je provedena kompletně nová 

elektroinstalace. Ostění sálu i pódia je kompletně 
opraveno. 

       Na opravách se podílely firmy VALPO - ZLÍN, 

s.r.o., STASIMO-DŘEVOSTAVBY s.r.o. a výmalbu 
provedla firma Kirchner dekorace, s.r.o. Za opravy 

sálu, pódia a sociálek obec zaplatila 2,15 milionu 

korun. Z této částky nám 1,254 milionu korun pomohlo 

spolufinancovat Ministerstvo pro místní rozvoj 
(MMR). V současné době je požádáno o proplacení. 

       Na konci měsíce října byly na místech, kde stojí 

kontejnery na tříděný odpad, instalovány přístřešky 
z recyklovaného materiálu. Tyto přístřešky jsou 

dotovány z fondů Zlínského kraje. Cena těchto krytých 

skladů je cca 356 tisíc korun, přičemž Zlínský kraj 
přispívá 185 tisíc korun. 

       V průběhu roku probíhalo projektování opravy 

cesty směrem do Důbrav až na hranici katastru s obcí 

Lutonina. Tyto práce se uskutečnily pod záštitou 
Státního pozemkového úřadu s pobočkou ve Zlíně a 

byly provedeny bez zatížení finančního rozpočtu obce. 

Je pravděpodobné, že oprava účelové cesty proběhne 
v příštím roce. 

       Obec se dlouhodobě potýká s drahou energií. 

Jednou z cest, jak šetřit, je provoz fotovoltaických 

panelů na budovách obce.  Panely by byly instalovány 
na střechu školky, obecního sálu a zbrojnice. 

V současné době je zpracováván projekt na pořízení 
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fotovoltaické elektrárny a obec na základě projektu 

požádala o dotaci Státní fond životního prostředí České 

republiky. 
       Ve spolupráci s obcemi Bratřejov, Jasenná a 

Lutonina probíhají projekční práce na odkanalizování 

obcí. V současné době máme za sebou první stupeň tzv. 
DUR, na tento stupeň mají navazovat projekční práce 

pro stavební povolení a prováděcí projekty při 

výstavbě. V současné době je jakožto dodavatel 
vybrána firma Sweco, a.s. Za tyto práce má obec 

zaplatit v příštím roce 1,07 miliónu korun. Obce mají 

příslib od Zlínského kraje, že nám pomůže projekty 

podstatnou měrou spolufinancovat. 
       Při skládání rozpočtu na rok 2024 musí 

zastupitelstvo pamatovat na financování projektu 

odkanalizování obcí, na údržbu místních komunikací, 
v případě schválení dotace na realizaci fotovoltaické 

elektrárny a na opravu hospodářské budovy, garáže a 

skladu materiálu a techniky u budovy č. p. 3. 

       Na to, jak jsme malá obec, spravujeme poměrně 
velký majetek - školu, budovu Hospody U Zemské osy, 

zbrojnici, hřbitov, dvě hřiště a v neposlední řadě síť 

místních komunikací. Všechen tento majetek vyžaduje 
péči a finanční podporu. 

       Vzhledem k tomu, že už jsme zase na konci roku, 

přeji Vám krásné prožití svátků vánočních a do nového 
roku 2024 hlavně hodně zdraví a osobní pohody. 

 

                                                              Jaroslav Šimek 

                                                                    starosta 

                                                                                                                                                
                           

Naše školka 

 
       Čas utíká jako voda. Než se prosincové dny překulí 

do dalšího roku, ráda bych Vám nabídla ohlédnutí za 

uplynulým děním v naší mateřské škole.  
        V minulém školním roce 2022 – 2023 jsme 

realizovali vzdělávací program nazvaný „Poznáváme 

svět s Človíčkem“. Jeho náplní a naší snahou bylo 
umožnit dětem rozvíjet se a poznávat svět jako malí 

sebe-vědomí Človíčkové, učit se žít na planetě Zemi ve 

vzájemné úctě, respektu a lásce. První akcí loňského 

podzimu pro rodiče s dětmi byla tradiční Drakiáda 
s opékáním špekáčků. V říjnu mateřskou školu 

navštívila dvě divadélka s pohádkami a hudební 

program Muzihrátky, děti zkoumaly podzimní přírodu 
při Podzimní expedici, oslavily Den stromů a s rodiči a 

sourozenci si užívaly „bramborové“ soutěže při 

Bramboriádě. V listopadu se děti vzdělávaly při 
environmentálním programu Lesní přátelství i při 

výukové lekci Malý stavitel města a rodiče nám při 

brigádě pomohli uklidit školní zahradu. Krásným 

zážitkem bylo díky ochotným rodičům svezení na 

koních na svatého Martina. Na počátku adventu 

předvedly děti malé vystoupení při rozsvěcení 

vánočního stromu a navštívily divadelní představení 
Vánoční hvězda v kulturním domě ve Vizovicích. 

Mikulášská besídka byla tentokrát dramatizací pohádky 

O perníkové chaloupce. Před Vánoci děti ještě 
vyslechly ve školce koncert Aničky a Jiříka 

Moučkových, nadělily zvířátkům do krmelce dobroty a 

spolu s rodiči si vytvořily vánoční svícen a upekly 
cukroví při vánoční tvořivé dílničce. Lednovými 

akcemi roku 2023 bylo krmení ptáčků na školní 

zahradě, Zimní expedice a návštěva planetária Morava 

v MŠ. Únor začal tradičním karnevalem v sále ubelské 
hospody a také první lekcí plavání v Městské plovárně 

Luhačovice. Proběhlo další divadelní představení a 

environmentální program o vodě. V březnu jsme 
pokračovali v předplaveckém výcviku a vzdělávali se 

s Malou technickou univerzitou jako Stavitelé mostů. 

Rodiče nám při jarní brigádě pomohli natřít všechny 

dřevěné prvky na školní zahradě a uklidit ji po zimě. 
Vzdělávání dětí v jarních měsících obohatila 

velikonoční tvořivá dílnička, canisterapeutický 

program, oslava Dne Země, divadlo v MŠ a návštěva 
zámku a knihovny ve Vizovicích. Ke Dni matek jsme 

maminkám při besídce nadělili pohádku Kuřátko a obilí 

a dětem k jejich svátku tradiční piknik v přírodě. Před 
závěrem školního roku proběhlo ještě Bubnování, 

návštěva ZŠ Jasenná s budoucími školáky a dva výlety. 

Dopolední výlet vlakem měl jednoduchý cíl: vyzkoušet 

si cestování vlakem a prohlédnout si vlakové nádraží 
v Otrokovicích spolu s kanceláří pana přednosty. 

Celodenní školní výlet nám přinesl zážitky z vodního 

tunelu a terária v Modré a z nedaleké „Človíčkovy 
stezky“. Na poslední červnový den jsme pro rodiny 

našich dětí připravili zábavné odpoledne s názvem 

„Včelí olympiáda“ spolu s pasováním nejstarších dětí 
na školáky. Letní prázdniny byly pro mateřskou školu 

klidným obdobím, tentokrát bez oprav a rekonstrukcí.  

Ve školním roce 2022 – 2023 navštěvovalo mateřskou 

školu 22 dětí, v jeho závěru přibyla ještě jedna 
ukrajinská dívenka. O všechny děti se staralo 5 

zaměstnanců. 

        V novém školním roce 2023 – 2024 pracujeme 
s dětmi podle vzdělávacího programu Pohádkový rok. 

Vzdělávací činnost s dětmi motivujeme řadou 

klasických pohádek ve snaze propojit děti s tradicí 

předávanou dříve z generace na generaci, ale také 
pohádek autorských, které rámec roku dokreslí. Ani 

v čase letošního podzimu nechyběla Drakiáda s rodiči, 

Podzimní expedice nebo oslava Dne stromů. Dvě 
divadelní představení děti zhlédly v MŠ a na 

představení „Putování ztracené kapky“ jsme si zajeli do 

Vizovic. Zpestřením jedné z říjnových dopoledních cest 
do přírody byl výukový program Jezevec a jeho hrad. 

Pro rodiče s dětmi jsme si na školní zahradě přichystali 
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zábavu a soutěžení při Halloweenském dýňování, což 

nám ochotní rodiče oplatili účastí na listopadové 

brigádě. Před vánočními svátky jsme spolu s obcí 
připravili adventní dílničku. Společně s rodiči a dětmi 

jsme vyrobili historicky první ubelský betlém, kterým 

jsme spolu s drobným vystoupením oživili rozsvěcení 
vánočního stromu. Na závěr roku opět nechyběla 

Mikulášská besídka v nově opraveném sále ubelského 

kulturního domu, tentokrát s příběhem Jak to bylo 
v Betlémě.   

       Závěrem mého ohlédnutí bych ráda poděkovala 

obci Ublo za spolupráci při organizaci akcí pro rodiče a 

veřejnost a také za vybudování nového zahradního 
domku pro nářadí a hračky. Rodičům děkuji za jejich 

vstřícný přístup, volný čas, který školce věnují 

například při brigádách, ale i materiální podporu a 
sponzorské dary. Zaměstnancům patří poděkování za 

přívětivou a přátelskou atmosféru ve škole a jejich 

kvalitní péči o děti.  

       Přeji všem Ublanům krásné Vánoce plné rodinné 
pohody, štěstí a lásky. 

 

                                                          Veronika Kršáková  

 

                                                                                                                                 
Na Mikulášské besídce vystoupily děti z MŠ s příběhem 

Jak to bylo v Betlémě 
 

 

 

Mladí hasiči v Uble v roce 2023 

 
       V letošním roce mladí hasiči v Uble začali 

venkovní sezonu již 15. dubna za docela zimního 

počasí a z dětí jsme sestavili 1 družstvo mladších a 1 
družstvo starších žáků. Celkem na pravidelné tréninky 

chodilo 17 dětí. Prvním závodem byla okrsková soutěž 

ve Vizovicích, kde se starším i mladším žákům dařilo, a 

oba týmy si odvezly pohár za třetí místo. Na dalších 
závodech jsme byli v Polichnu, ve Lhotě u Malenovic, 

v Bylnici, na Veselé, v Zádveřicích, v Prlově,               

v Neubuzi, v Hostišové, v Machové a ve Lhotce. Celou 

sezonu poznamenalo poškození soutěžní mašiny, a 
proto jsme závodili s náhradní, která neměla tak rychlé 

výkony. I přesto velmi pěkné umístění získali starší 

žáci v Neubuzi – 5. místo a mladší žáci obsadili dvakrát 
5. místo, a to v Hostišové a ve Lhotce. Oba tyto závody 

patřily do Zlínské ligy požárního sportu a do 

Středomoravského poháru mládeže, což znamená, že 
své umístění naši mladí hasiči vybojovali mezi třiceti 

družstvy z celého kraje. Posledním závodem byl 

Memoriál Antonína Navrátila v Uble, kde se dětem 

moc nedařilo, zřejmě za to mohla nervozita z domácích 
fanoušků.  A venkovní sezonu jsme uzavřeli soutěží o 

Železného hasiče, kdy mladší i starší žáci museli ukázat 

nejen rychlost v běhu, ale také svou sílu, šikovnost a 
vytrvalost.  

       Kromě soutěží jsme na konci srpna také stihli 

tradiční víkendový pobyt na Trubiskách. Tentokrát se 

ho zúčastnilo 18 dětí s rodiči a tématem bylo hledání 
pokladu. Děti skládaly mapu, musely si zapamatovat 

nezvyklé symboly, najít správný klíč k zámku, vyrobily 

si vlastní vlajku, nechyběla střelba z luku, praku a 
vzduchovky a také stezka odvahy. Jednu noc jsme 

strávili ve stanu, avšak druhý den nás zastihla bouřka, a 

tak nocování proběhlo v chatě. Ale hasičům voda 
nevadí, vše jsme zvládli a děti si odvezly domů 

diplomy i perníkové medaile.  

       Od října nám začaly pro změnu uzlovací tréninky, 

při kterých se naši mladí hasiči snaží uvázat co 
nejrychleji pět základních uzlů. Zatím se zúčastnili čtyř 

soutěží v Uzlovací lize Zlínského kraje a už mají 

několik velmi pěkných umístění. Mezi mladšími žáky 
je úspěšný Petr Jurásek, který se třikrát umístil na 5. 

místě, a u starších žáků se dařilo Sofii Vávrové, která 

obsadila 4., 6., 13. a 15. místo, za sebou oba nechali 
většinu soutěžících, protože v každé kategorii vždy 

uzluje 80 – 100 dětí. Mezi dorostenci obsadila Anna 

Tomancová jednou 15. místo a Gabriela Čížová 13. 

místo. Doufáme, že během dalších soutěží se bude dařit 
ještě lépe, od ledna do března nás jich čeká dalších 

osm. 

       Na závěr roku ještě vyrazíme na Silvestrovský 
pochod kolem Ubla. Věřím, že se sejdeme v hojném 

počtu a v hasičských aktivitách budeme pokračovat i 

v novém kalendářním roce.  

 
Renata Geržičáková 
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Mladší a starší žáci na okrskové soutěži ve Vizovicích 

 
 

 

Veteráni 2023 

 
      I v letošním roce náš ubelský sbor reprezentovala 

kromě mladých hasičů i ubelská elita dobrovolných 

hasičů nad 35 let označovaná jako Veteráni. Jejich 
dlouholeté zkušenosti a pravidelný trénink, který bývá 

příjemně prokládán tekutým občerstvením, byly 

zúčtovány na soutěžích. Letos jsme se zúčastnili 
celkem 14 startů, kdy z toho 9krát bylo pohárové 

umístění. 

       Muži nad 35 let  A  stanuli celkem 6krát na bedně, 
muži nad 35 let B byli úspěšní 3krát, kdy nelze 

opomenout skvělý útok v Neubuzi, kdy družstvo 

převážně složené z žen bylo schopno porazit i ostřílené 

veterány z Veselé a Hrobic a získalo první příčku. 
Oslavy byly bujaré. 

       Samozřejmě, že ne vždy se nám zadařilo, je to 

přeci jen sport, který s sebou nese i úskalí ve formě 
úrazů. Letos si černého Petra vytáhl Miloš Jurčák, který 

si bohužel v Karlovicích – Tísňavách zlomil při útoku 

prsty na obou rukách a byl tak na poměrně dlouhou 

dobu mimo, ale statečně nás chodil podporovat a fandil 
na soutěžích. Snad i následující sezóna bude alespoň 

stejně vydařená jako v uplynulém roce a bez úrazů. 

       Každoročně také veteráni aktivně organizují hned 
několik akcí v obci, např. sběr železa, stavění a kácení 

máje, rozsvěcování vánočního stromečku, 

Silvestrovský pochod a především Memoriál Antonína 
Navrátila, který je organizačně nejnáročnější. V roce 

2023 to byl již 10. ročník této soutěže, na které se nám 

daří úspěšně zvládat organizaci několika desítek 

soutěžních družstev jak mladých hasičů, tak dospělých, 
a můžeme jim nabídnout kvalitní zázemí a občerstvení. 

V letošním roce přijelo celkem 41 týmů dětí a 22 týmů 

dospělých.  
       Chtěli bychom poděkovat všem občanům za 

vstřícnost a trpělivost s našimi aktivitami, především 

pak občanům z okolí dolního hřiště, kde probíhají 

pravidelné tréninky a „řev“ hasičské mašiny nemusí být 
vždy příjemný. Bohužel bez tréninku by nebyly ani 

úspěchy, které jsme za poslední roky nasbírali.  

       Přejeme Vám krásné prožití vánočních svátků a 
všechno nejlepší do nového roku!  

 

                          Iva Fišnarová a Adéla Hromadová 

 

 
Tým muži nad 35 let A 

 

 

Akce UBBABu  v roce 2023 

 
      Je večer po Mikulášské besídce a já vzpomínám, co 

vše se tento rok zase událo. 
       V únoru jsme společně s naší školkou uspořádali 

Karneval se zvířátky. Na karnevalu byly například 

včeličky, berušky, ale také princezny. Měli jsme letos 

krásnou tombolu, za kterou děkujeme převážně 
rodičům od dětí, které chodí do ubelské školky. Proto 

jsme také částku 8.000,- z výdělku z tomboly věnovali 

do školky dětem jako příspěvek na plavání. Bylo to 
krásné odpoledne, kde paní ředitelka a paní učitelky 

bavily děti různými úkoly a my se postaraly o 

občerstvení a o všechno ostatní kolem tomboly. Je 

krásné, že jsme měli tombolu, ale je potřeba ji vždy 
nabalíčkovat, označit čísly, našoulat losy, tombolu 

prodat a taky na závěr vydat výhercům. Děkuji všem 

děvčatům, které nám dojdou vždy pomoct. 
       Historicky poprvé se nám podařilo uspořádat 

Velikonoční tvoření. Pomůcky jsem zakoupila už před 

covidem a letos jsem tu krabici mohla vytáhnout 
z hůry. Pozvali jsme opět naši školku. Barvili a 

malovali jsme vajíčka voskovkami, vyráběli jsme 

zapichovátka do květináčů a taky jsme pletli pomlázky. 

Chci poděkovat mému manželovi, který nachystal 
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proutí, učil děti plést pomlázku a nebo jim ji upletl,  

některým tatínkům pak připomněl, jak se plete 

pomlázka a měl s nimi trpělivost.  
       V květnu se uskutečnila besídka ke Dni matek. 

Děti z naší školky si připravily nádhernou besídku a my 

jsme společně s obcí Ublo napekli a zajistili sladké 
občerstvení a také jsme koupili kytičky pro každou 

maminku, babičku nebo tetičku. Zde chci poděkovat 

paní ředitelce a paním učitelkám z naší školky, že 
věnují svůj volný čas, aby vše na besídce klaplo. 

       Naší největší akcí je Dětský den, který už tradičně 

pořádáme s Mysliveckým spolkem Ublo. Letos byl  na 

téma ,,Loupežnická stezka“, kde na jednotlivých 
stanovištích děti zkoušely činnosti, které musí ovládat 

správný loupežník nebo loupežnice. Opět měl velký 

úspěch sokolník, zase za námi přijeli kluci na 
čtyřkolkách, vystoupily mažoretky, s autem se zastavili 

policisté i hasiči, byl fotokoutek, bohatá tombola, 

malování na obličej, překvapení z nebes a poprvé měly 

děti k dispozici obrovský skákací hrad se skluzavkou, 

který se jmenoval Titanic 😊  

       Myslivci připravili dvě jídla, a to pečeného 

divočáka s červeným zelím a knedlíkem a srnčí gulášek 

a opět to bylo vynikající. 
      Na první pátek v listopadu jsme si naplánovali další 

již  tradiční akci, a to Halloweenské tvoření a 

lampionový průvod. Nemohli jsme tvořit na sále naší 
hospůdky, protože se tam chystala oslava. Řekli jsme 

si, že nás bude asi zase málo, a tak stačí, když uděláme 

tvoření v zasedací místnosti našeho úřadu. Ještě k tomu 

od rána pršelo, takže jsem celý den jen řešila hovory, 
zda akci nezrušíme. Nechtěla jsem se však této akce 

vzdát, takže jsem si řekla, že tvoření může být za 

každého počasí a průvod bude opravdu podle počasí a 
rozhodneme se, zda vyjdeme nebo zůstaneme na úřadě. 

Byla jsem překvapená, jelikož zasedací místnost našeho 

úřadu byla plná. Děti si vyráběly čelenky, masky a 
kreslily či vymalovávaly. V 18 hodin je tradiční čas, 

kdy zhasnou světla a začnou hrát dětské písničky 

z rozhlasu. Jelikož v tu chvíli nepršelo, vyrazili jsme 

nakonec na průvod. Okruh kolem Ubla jsme sice 
zkrátili, ale lampionový průvod proběhl se vším všudy.  

       No a jsem u Mikulášské besídky, která byla naší 

první oficiální akcí v nově zrekonstruovaném sále 
ubelské hospůdky. Připravili jsme maximální počet 

stolů a židlí, protože jsme očekávali opravdu velkou 

účast, jelikož si  naše školka připravila besídku. A co 
myslíte, zastavil se u nás Mikuláš? Samozřejmě 

zastavil a měl  s sebou dva andílky a dva čerty. Děti, 

které se nebály, zazpívaly nebo zarecitovaly, ale také 

jsme slyšeli ne ne ne neřeknu. Všechny děti dostaly 
nadílku a čerti letos nikoho z Ubla neodnesli do pekla. 

Chci poděkovat maminkám, které donesly cukroví na 

stůl, a panu Pavlovi Baťovi, který i když v úterý má 
hospodu zavřenou, tak kvůli nám otevřel a vše nám 

bylo k dispozici. 

       A co nakonec? Chci poděkovat všem lidem, kteří 

mi pomůžou i když svých starostí mají nad hlavu. Doba 
je zlá, ale někdy je lepší se věnovat akci, kterou děláme 

pro jiné, než řešit to, že momentálně toho mám moc a 

nebo že se mi nedaří podle mých představ. Opravdu 
moc Vám děkuji. 

Přeji všem krásné Vánoce a do nového roku přeji hodně 

zdraví, štěstí, lásky a ať se plní Vaše tajná přání 😊  

 

Renata Horčicová 

 
Velikonoční tvoření se letos konalo vůbec poprvé 
 

 
Na dětském dni nechybělo tradiční překvapení z nebes, 

nově si pak děti mohly užít skákací hrad Titanic 
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Sokolník opět vzbudil u dětí velký zájem 

 
 

Myslivecký spolek UBLO 

 
       MS Ublo má 11 členů a dva adepty, to je čekatele 

na přijetí do spolku. Adeptská lhůta je dva roky a po té 
členská základna rozhodne o přijetí či nepřijetí adepta 

za člena. Průměrný věk členů je 63 let. Nejstarším 

členem spolku je Jan Juráň, kterému je devadesát dva 

let. Náš spolek na rozdíl od okolních mysliveckých 
spolků se nepotýká s nedostatkem zájemců o nové 

členství.  

       V roce 2023 náš spolek v oblasti myslivosti koupil 
200 ks bažantích kuřat. Všech 200 ks zaplatili 

jednotliví členové dle svých finančních možností. Cena 

jednoho kuřete činí 130Kč/ks. Tato devítitýdenní kuřata 

byla vypuštěna do voliéry pana Maliny ve Spadalině a 
na konci podzimu byla vypuštěna do honitby. Nejedná 

se o bažanty určené k lovu, ale o bažanty určené ke 

zkušebnímu znovu zazvěření v honitbě. Dalších padesát 
bažantů bylo vypuštěno v Lázku.  V průběhu podzimu 

jsme zorganizovali tři společné lovy na černou zvěř a 

lišky. Při lovecké akci 25. 11. 2023 jsme měli po letech 
zimní počasí. Černá zvěř (divočáci) byla opět chytřejší 

než my. Takže na výřadu byly dvě lišky a zajíc. 

Ukončení honu nám provedla Anička Moučková 

troubením na lesní roh.  Při podzimních naháňkách 
jsme ulovili jeden kus černé zvěře a tři lišky. Celkem 

jsme v tomto roce při individuálních a společných 

lovech  ulovili necelých dvacet kusů černé zvěře a deset 
lišek. 

       V tomto roce jsme si od Pavla a Milana Kajše 

pronajali pod hospodou domek, který chceme po 
úpravách používat jako místo k setkávání, zpracování 

ulovené zvěře a podobně.  Objekt jsme pojmenovali „U 

Tetřívka“. Inspirovali jsme se heraldickým znakem 

obce – tetřívkem. A nechali jsme jej namalovat do štítu 
domku. Ihned jsme zahájili úpravy. Provedli jsme zde 

úpravu sklepa, která spočívala ve vybetonování 

podlahy, dále pak výměnu vstupních dveří a úpravu 

rozvodu vody. V obytných prostorách jsme opravili 

kachlová kamna, vymalovali a místnosti upravili a 
vybavili tak, aby sloužily našim potřebám. V příštím 

roce nás čeká dokončení úprav ve sklepě, kde chceme 

mít vhodné prostory ke zpracování ulovené zvěře. 
Venku se jeví jako nezbytné pokácení starého silně 

proschlého ořechu, u kterého hrozí, že spadne na 

střechu objektu. S tím souvisí také úprava 
(rekonstrukce) venkovního altánu. Čeká nás také 

dovybavení společenské místnosti. 

       Z dalších činností bych chtěl zmínit společenské 

akce, které mají dlouholetou tradici. Každoročně, a i 
letos, jsme se zapojili do organizace dětského dne. Tuto 

akci pořádáme ve spolupráci s UBBABem. Dále jsme 

měli v létě střelby, kterých se hojně zúčastňují i 
nemyslivci. A to hlavně z řad mladších. Poslední 

společenskou akcí je tradiční Poslední leč. Je to 

společenská akce pořádána v obecním sále v Hospůdce 

U Zemské osy. Akce je hojně navštěvována nejen 
účastníky honu v daný den, ale taky místními a cizími 

obyvateli. Lákavá je jak nabídka skvělého guláše a 

piva, tak i nabídka bohaté zvěřinové tomboly.  V ní 
byla letos možnost vyhrát více než dvacítka bažantů, 

zajíci, divoké kachny, ryby, dva divočáci, daňče, laň 

jelena a laň jelena siky.  K zpříjemnění posezení hrála 
kapela mladých jazzmenů pod názvem „Záhumení 

Street Band“.  O tom, že zde panovala skvělá atmosféra 

svědčí i to, že po oficiálním ukončení akce zde zůstali 

mladí a bavili se až do čtyř hodin do rána.  
      Děkujeme všem příznivcům myslivosti za 

spolupráci a Vám všem přejeme pohodový rok 2024. 

 

                                                         Šimek Jan, Ing.  

 

 
Ukončení honu provedla Anička Moučková troubením 

na lesní roh 
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U Tetřívka – místo, které bude sloužit k setkávání či ke 

zpracování ulovené zvěře 

 
 

Kreativní dílny 

 
       Od října tohoto roku se rozběhl nový projekt 

nazvaný Kreativní dílny, který pod záštitou DDM 

Zvonek Vizovice přináší umělecké radovánky pro děti 
z mateřské a základní školy. Kroužek navštěvují 

převážně místní děti ve věku od 4 do 12 let.   

       Tento výtvarný kroužek se stal místem setkávání, 
kde děti nejen tvoří, ale rozvíjí se také sociálně a 

projevují svou kreativitu. Stávají se nejen šikovnými a 

zručnými ve výtvarném vyjádření, ale zaměřujeme se 

také na sociální interakci, kolektivitu a vytváření 
pozitivního prostředí. Přivítáním „veselým“ nebo 

„smutným“ smajlíkem na začátku hodiny se děti učí 

vyjadřovat své emoce a současně respektovat emoce 
ostatních. 

       Pro mladší děti začíná program říkankou, která 

slouží k rozcvičení ručiček, a poté se pustí do tvůrčích 
aktivit. Starší skupina dětí se zase věnuje složitějším 

výtvarným projektům, které často reflektují roční 

období, svátky a další aktuality. 

       Dílny nejsou pouze o výtvarném tvoření. Oživují 
se i prostřednictvím zajímavých návštěv. Uskutečnil se 

například program s Veronikou Jurčákovou  „O 

lidském těle“, „Vánoční truhlíky“ s Hanou Kovářovou, 
speciální hodina „Můj taťka“, kdy se tatínkové zapojili 

do tvůrčího procesu, a mnoho dalších aktivit jako je 

výroba veverek z přírodnin, origami, malování, práce 

se šablonami či výroba lampionů, luceren nebo čelenek. 

       Těmto tvůrčím aktivitám vyšla vstříc obec Ublo 
tím, že poskytla prostory pro výtvarný kroužek přímo  

v budově obecního úřadu. Tato spolupráce umožňuje 

dětem tvořit v inspirativním prostředí a zároveň jim 
umožňuje aktivně přispívat k atmosféře obecního 

úřadu. 

       Po každé hodině si děti mohou odnést své výtvory 
domů, ale mnohé z nich také rády přispívají k výzdobě 

samotného kroužku nebo truhlíků v oknech, čímž se 

jejich umělecká díla stávají součástí prostředí, kde se 

každý setkává s inspirací. 
       Výtvarné dílny nejen rozvíjejí umělecké 

dovednosti dětí, ale také vytvářejí prostředí pro 

vzájemné porozumění, respekt a radost z tvoření. Jsou 
místem, kde se setkávají talent, fantazie a přátelství. Je 

radostí trávit každý týden novým dobrodružstvím a 

tvůrčími výzvami! 

                                                          Renata Tomancová 
 

 
Skupina mladších dětí navštěvujících kreativní dílnu 
 

 

Udržování pořádku kolem kontejnerů a 

jejich efektivní třídění 
 

Vážení spoluobčané, 
 

žádáme Vás o udržování pořádku kolem kontejnerů jak 

na tříděný odpad, tak i u velkoobjemových kontejnerů 
na směsný odpad, a o dodržování provozního řádu, 

který je vyvěšen, jak na bráně  sběrného místa, tak na 

webových stránkách obce. Především apelujeme na to, 
abyste do velkoobjemových kontejnerů  dávali jen ten 

odpad, který tam patří. 

       Podstatné není jen třídění odpadů, ale také jejich 

řádné následné umístění do barevně rozlišených 
kontejnerů. Krabice je nutné vždy před vhozením do 

kontejnerů rozložit nebo rozřezat. PET láhve a další 

duté plasty je potřeba sešlápnout nebo rozřezat na 
menší kousky, jelikož se tím ušetří místo, a do 

kontejnerů se vejde více odpadu. Sklo je nutné rozbít 

nebo rozřezat na takové části, aby se vlezlo do 
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kontejnerů. Pracovníci svozové firmy volně odložené 

sklo nevyvezou. Dále upozorňujeme občany, aby do 

hnědých kontejnerů na BIO odpad nevhazovali 
komunální odpad, který tam nepatří. Kontejnery na 

tříděný odpad je nutné vždy znovu zavřít, aby do nich 

nenapršelo nebo nenasněžilo. 
       Dále bohužel musíme konstatovat, že okolí 

velkoobjemových kontejnerů na směsný odpad hyzdí 

věci, které tam nepatří. Potýkáme se stále 
s nepořádkem okolo těchto kontejnerů. Někteří občané 

si myslí, že se jedná o plnohodnotný sběrný dvůr, a jsou 

schopni tam odložit cokoliv, co už doma nepotřebují. 

Odkládají tam lednice, tiskárny, pneumatiky, aj., které 
patří do nebezpečného odpadu, jehož sběr probíhá 2x 

ročně vždy na jaře a na podzim. Kolikrát lidé přivezou 

nebezpečný odpad až po odjezdu svozové firmy, která 
musí dodržet časový harmonogram a odjíždí do další 

obce. Tento odpad tam zůstává do dalšího svozu 

nebezpečného odpadu. Dále občané vhazují do 

kontejnerů matrace, sedačky, nábytek, odpadní suť aj.  
V případě, že i nadále bude do velkoobjemových 

kontejnerů vhazován odpad, který tam nepatří, povede 

to jen k tomu, že se zvýší poplatek za komunální odpad 
pro nás všechny. 

       Upozorňujeme občany, že sběrné místo u 

velkoobjemových kontejnerů je střeženo kamerovým 
systémem, a tudíž vidíme, co tam někteří občané 

odevzdávají. A musíme říct, že se kolikrát  podivujeme 

nejen nad tím, co vyhazují, ale i kdy a v kolik hodin 

tam chodí. Bohužel není vůbec neobvyklé, že přehazují 
pytle s odpadem přes bránu nebo to nechají ležet před 

bránou nebo u kontejnerů na tříděný odpad, aniž by 

někoho zajímalo, že to po nich musí někdo uklidit.  
Chceme tímto připomenout, že toto sběrné místo slouží 

hlavně pro občany obce, ke kterým nejezdí popeláři, 

aby měli kam odevzdávat komunální odpad 
z domácností. 

       Tímto žádáme spoluobčany, pokud vidí, že jsou 

kontejnery na tříděný odpad (papír, plast) plné, aby 

odpad nenechávali u kontejnerů nebo na kontejnerech. 
Tento odpad můžete odevzdat ke kontejnerům až v den 

jejich svozu. Svozový kalendář na rok 2024 je stejně 

jako každý rok uveřejněn v občasníku.  
       Ukládání odpadu bude vždy o zodpovědném 

chování lidí. I tady platí, že bychom se měli 

k veřejnému prostranství všichni chovat tak, jako se 

chováme ke svému majetku, a hned to bude aspoň na 
pohled lepší. Pokud ale budeme lehkomyslní a 

nezodpovědní, tak budeme mít v dědině kolem 

kontejnerů pořád nepořádek. 
       Děkujeme všem, kteří odpad poctivě třídí a správně 

ukládají na dané místo. Pomáháte tak udržovat prostor 

v okolí kontejnerů v čistotě a pořádku. 
 

                              Renata Horčicová, Jana Navrátilová 

 
Pokud jsou kontejnery na tříděný odpad plné, 

nenechávejte u/na nich odpad. Ten můžete přinést 

ke kontejnerům v den jejich svozu.  Dbejte také na 

to, že kontejnery je nutné vždy zavřít. Děkujeme. 

 

 
Nezřídka se v kontejneru objevují předměty, které tam 

nepatří. 
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Co nás v blízké době čeká a nemine 

 

 
Divadelníci odehrají oblíbený kus na fungl nových 

prknech své domovské scény! 

 

 
Holubi na ubelských střechách si štěbetají, že osmý 

ročník Ubelského masopustu se spojí se zabijačkou 

pořádanou Mysliveckým spolkem Ublo. Podrobné 

informace Vám sdělí včas! 

 

 

Ubelský betlém a rozsvícení vánočního 

stromečku 

 

       Už na začátku listopadu jsme uspořádali 

adventní tvoření, před jehož konáním paní ředitelka 

naší školky navrhla, že uděláme Ubelský betlém. 

Připravili jsme těsto, formičky a všechny pomůcky a 

děti i maminky se do toho pustily.  

       Ubelský betlém spatřil světlo Ubla při rozsvícení 

vánočního stromku 24. listopadu a myslím, že se 

nám opravdu povedl. 

       Rozsvícení vánočního stromku jsme letos 

kvůli bezpečnosti přesunuli na horní hřiště, kde 

zazpívaly děti z naší školky, Samuel Stupka nám 

zahrál na klávesy a taky zahrál a zazpíval Ubelský 

hospodský šraml společně se sborem náhodných 

pěvců. Moc děkujeme, byli jste úžasní. 

       Hasiči připravili punč, svařák, něco sladkého na 

zub a také měli klobásu na grilu. Okamžitě kolem nás 

byla nádherná vánoční atmosféra. 

      Chtěla bych  poděkovat Petrovi Juráskovi, který 

vždy zařídí stromek, který potom můžeme nazdobit a 

děti slavnostně rozsvítit. 
 

                                                           Renata Horčicová 

 

Informace obce 

1) Počet obyvatel v obci Ublo je 297 (stav je k 30. 11. 
2023). 

2.) Oznámení o změně ceny vodného od 1. 1. 2024 

Vodovody a kanalizace Vsetín, a.s. oznamují, že           

s účinností od 1. ledna 2024 bude cena pitné vody 
56,40 Kč/m3 (bez DPH), tj. 63,17 Kč/m3 (vč. 12% 

DPH). 

3) Výběr místních poplatků – Obecní úřad upozorňuje 
občany na vybírání poplatků za komunální odpad a psy. 

V roce 2024 nedochází k navýšení poplatku za 
komunální odpad ani poplatků za psa. Výše poplatků je 

proto zachována v původní výši, která byla v roce 

2023.  

Sazba: 
Poplatek za likvidaci odpadu činí 500,- Kč/trvale 

hlášený občan/rok, 

Rekreační objekt je částka 500,- Kč/objekt/rok, 

poplatek za psa je 100,- Kč 

Dle nové vyhlášky je platba místního poplatku za 

komunální odpad rozdělena do dvou splátek, přičemž  

1. splátku je nutné uhradit do 30. 4. 2024  a  2. splátku 

do 30. 9. 2024.  Občané mají nadále možnost zaplatit 

splátku i jednorázově, a to do 30. 4. 2024. U poplatku 

za psa je splatnost taktéž do 30. 4. 2024. 

Poplatky je možné uhradit i bezhotovostně na účet 

obce: 

Komerční banka, a.s.: č.ú.: 12321661/0100.  

Variabilní symbol pro platbu odpadu je ve tvaru: 

1345+číslo popisné 

Variabilní symbol pro platbu poplatku za psa je ve 

tvaru: 1341+číslo popisné 
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Upozorňujeme občany, že platby poplatků na rok 2024 

musí být hrazeny v roce 2024. 

Prosíme o dodržování termínu splatnosti! 

       Výše sazeb místních poplatků a jejich specifikace 

jsou uvedeny v obecně závazné vyhlášce, která je 

zveřejněna v elektronické podobě na stránkách obce 

www.ublo.cz 

       Informace týkající se výše sazeb poplatků a jejich 

splatnosti je možné zjistit také přímo na obecním úřadě 

v úředních hodinách, případně na tel. 577 458 249. 

 

        

4) Obecní úřad Ublo informuje občany, že od            

19. prosince 2023 do 3. ledna 2024 bude na OÚ v Uble 

dovolená. 

 

5) Upřesnění zásad svozu komunálního odpadu: 

Svozová firma Marius Pedersen informuje ke svozu 
KO že: 

1. Popelnice se nesmí přetěžovat (max. váha odpadu v 
nádobě 120 l – 40 kg). 

2. Popelnice je určena na KO (nesmí obsahovat sutě, 
zeminu, druhotné suroviny, nebezpečné odpady).  

3. Popelnice je určena na KO případně popel.  Pozor!!!   
Popel bude odvezen jen vychladlý (z horkého popelu 

může dojít k zahoření vozidla).  

4. Popelnice budou umístěny k cestě, a to do maximální 
vzdálenosti 4 m (v případě větší vzdálenosti nádoba 

nebude vyvezena). 

 

Provozní doba sběrného dvora 

Středa:                         15:00 – 17:00 

Sobota:                      7:00 – 13:00 

 

 

 

 

Svozový kalendář pro rok 2024 

 

* Svoz Bio odpadu bude probíhat od dubna do 

listopadu vždy jedenkrát měsíčně dle domluvy. 

** Termíny svozu skla nebyly v době vydání 

občasníku známy. 
 

Otevírací doba obchodu 

Pondělí:     7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Úterý:                      zavřeno 

Středa:       7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Čtvrtek:                   zavřeno 

Pátek:        7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Sobota:      7:00 - 10:00          zavřeno 

Neděle:                    zavřeno 

 

Sváteční otevírací doba  obchodu 

22. 12. 2023        07:00 – 10:00  14:30 – 17:00 

23. 12. 2023   07:00 – 10:00    ------

24. 12. 2023                       ZAVŘENO 

25. 12. 2023                       ZAVŘENO 

26. 12. 2023                       ZAVŘENO 

27. 12. 2023         07.00 – 10:00  14:30 – 17:00 

28. 12. 2023                       ZAVŘENO 

29. 12. 2023         07:00 – 10:00  14:30 – 17:00 

30. 12. 2023         07:00 – 10:00   ------- 

31. 12. 2023                        ZAVŘENO 

  
Komunální odpad 
(Čt) PET (St) 

Papír 

(Po) 

leden 4, 11, 18, 25 17 22 

únor 1, 8, 15, 22, 29 14 19 

březen 7, 14, 21, 28 13 18 

duben 4, 11, 18, 25 10 15 

květen 2, 9, 16, 23, 30 8 13 

červen 6, 13, 20, 27 5 10 

   

 

červenec 4, 11, 18, 25 3, 31 8 

srpen 1, 8, 15, 22, 29 28 5 

září 5, 12, 19, 26 25 2, 30 

říjen 3, 10, 17, 24, 31 23 28 

listopad 7, 14, 21, 28 20 25 

prosinec 5, 12, 19, 26 18 23 

http://www.ublo.cz/
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01. 01. 2024                     ZAVŘENO 

02. 01. 2024                      INVENTARIZACE  

03. 01. 2024 07:00 – 10:00  14:30 – 17:00 

Otevírací doba Hospody U Zemské osy 

Pondělí                       Zavřeno 

Úterý                          Zavřeno 

Středa                   18:00 – 22:00 

Čtvrtek                 18:00 – 22:00 

Pátek                     17:00 – 23:59 

Sobota                   17:00 – 23:59 

Neděle                   17:00 – 22:00 

Sváteční otevírací doba Hospody U Zemské osy 

24. 12. 2023                     18:00 - 23:59 

25. 12. - 28. 12. 2023         ZAVŘENO 

29. 12. 2023                     17:00 - 23:59 

30. 12. 2023                     17:00 - 23:59  

31. 12. 2023                     13:00 - 23:59 

 

V roce 2023 životní jubileum oslavili: 
 

 
Kovář Antonín únor 

Černý Josef únor 

Jochymková Marie duben 

Juráň Ivo duben 

Černochová Alena květen 

Kajšová Marie květen 

Viktoříková Alena červen 

Kovář Petr červenec 

Tomanová Alena srpen 

Kovářová Jana srpen 

Bláhová Dana září 

Ondryášová Jana prosinec 

 

Statistika roku 2023 
 

úmrtí měsíc 

Kratina Zdeněk únor 

Kopečný Alois březen 

Vávrová Jarmila březen 

Pelčák Vlastimil duben 

Šimek Pavel  květen 

Navrátil Roman srpen 

Černochová Alena srpen 

Kopecká Božena říjen 

narození  

Petrusek Sebastian červenec 

přihlášení  

Vaňková Miriam listopad 

Výchopeň Jan  listopad 

Výchopňová Ronja listopad 

odhlášení  

Macek Milan  prosinec 2022 

Macková Dana prosinec 2022 

Macková Iveta prosinec 2022 

Kobzáňová Jana leden 

Eliáš František  duben 

Eliášová Věra duben 

Eliášová Hana duben 

Eliášová Marta duben 

Theiber Ivo květen 

Křižáková Ivana květen 

Vydání připravili: Iva Fišnarová, Renata 

Geržičáková, Renata Horčicová, Adéla Hromadová, 
Veronika Kršáková, Jana Navrátilová, Radka 

Petrusková Šimková, Jan Šimek, Jaroslav Šimek, 

Renata Tomancová 

 
Foto:  Iva Fišnarová, Renata Horčicová, Petr Jurásek, 

Jarmila Šimková, Renata Tomancová 
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Ubelské akce pořádané v roce 2023 ve fotografiích 
 

 
I letos prošel Ublem bujarý masopustní průvod.               11. března se uskutečnil tradiční košt slivovice.  První místo  
                                                                                            získal František Kobzáň, druhé Jiří Hudec, třetí Josef Kajš, 

                                                                                           čtvrté Jaroslav Šimek a páté Jan  Šimek. 

 

 
10. ročník gulášfestu vyhrála u odborné poroty dvojice    16. 11.  uspořádala obec Ublo Setkání  s důchodci. Podle 
Jaseňanů David Pečenka a Petr Polách, druhé místo        místostarostky Renaty Horčicové patří akce k jedněm  

obsadil Petr Mrlina z Jasenné a třetí byla domácí             z nejpříjemnějších posezení, na které se i s ostatními 

Renata Horčicová. Publikum zvolilo vítězem Marka         zaměstnankyněmi OÚ těší. Dodává, že vždy přijde to „zdravé 
Řezníčka  z Jasenné před druhými Hanou a Petrem          jádro“, ale uvítají, když příště přijde ještě více lidí. „Přijďte 

Kovářovými z Ubla a třetí Renatou Horčicovou.              si posedět a říct, co je nového,“ zve na další rok Horčicová.  

    
Ubelský betlém vyrobili rodiče s dětmi.                               Na rozsvícení stromečku zahrál a zazpíval Ubelský  

                                                                                              hospodský šraml se sborem náhodných  pěvců. 


